

† Newsletter - သတင်းလွှာ

မြန်မာခရစ်ယာန်မိတ်သဟာယအသင်းတော်

(အသင်းတော်တွင်းကန့်သတ်ထုတ်ဝေသည်)



Be My Valentine

Be My Valentine ဆိုတဲ့ စကားလုံးလေးဟာ Valentine Day မှာ အလွန်ရေပန်းစားပါတယ်။

February 14 ရောက်ရင် အနီရောင်အသံနဲ့လုံးပုံနှင့် လင်္ကာကဗျာလေးတွေ၊ ချီချင်သကြားလုံးနှင့် နီနီရဲတဲ့နင်းဆီပန်းတွေ၊ အချစ်မြှားကိုချိန်ရွယ်လို့ဟိုဒီပုံသန်းနေတဲ့ မြှားနတ်မောင်ပုံတွေသာ ပုံရိပ်ထင်ဟပ်လွှမ်းမိုး မြင်ယောင်မိကြမှာပါပဲဘဲ။

အမှန်မှာတော့ Valentine Day ဟာ ဘာသာရေးနဲ့ ဆက်နွယ်နေတဲ့ နောက်ကြောင်း ရာဇဝင်လေး ရှိခဲ့ပါတယ်။ ခရစ်ယာန်မာတုရအဖြစ် ဘုန်းတော်ဝင်စားသွားပြီဖြစ်တဲ့ Saint Valentine ကို သတိရအောက်မေ့ဖွယ်ရာနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ထားတဲ့ နေ့ထူးနေ့မြတ် St Valentine's Day ဖြစ်ပါတယ်။

အသင်းတော်သမိုင်း အထောက်အထားအရ အေဒီ ၂၇၀ (A.D 270) အချိန်မှာ၊ ရောမမြို့အနီးမှာ Valentine အမည်ရှိသောဘုန်းတော်ကြီးတစ်ပါးရှိခဲ့သည်။ ရောမအင်ပါရာ့၌ ဘုရင်ခံ ကလောဒီးယား Claudias ကြီးစိုးနေစဉ်အချိန် ရောမတို့၏ဘုရားများကို ဦးမချ၊ ဝတ်မပြု၊ မကိုးကွယ်သော ခရစ်ယာန်များကို ညှဉ်းပမ်းနှိပ်စက် ဖမ်းဆီးထောင် ချသည်။ ဘုန်းတော်ကြီး Valentine လည်း ဖမ်းဆီးခံရသည်။ ဖမ်းဆီးရသည့်အကြောင်း အမျိုးမျိုး ပြောကြသည်။ အချို့က ခရစ်ယာန်ထိမ်းမြား လက်ထပ်ခြင်းအမှုကို ဆောင်

ရွက်၍၎င်း၊ အချို့က ထောင်ထဲတွင် အကျဉ်းကျ ခံနေရသော ခရစ်ယာန်များကို လွတ်မြောက်ရန် ကူညီပေးသည်ဟူ၍၎င်း၊ အချို့က ထိုအချိန်အတွင်းမှာ ရောမတို့၏ဘုရားများဖြစ်သော Jupiter and Mercury အကြောင်း ထင်မြင်ချက်ကို မေးမြန်းရာ၊ ရောမတို့၏ ဘုရားများသည် မှားယွင်းသောဘုရားများ (False gods) ဖြစ်ကြောင်း၊ ယေရှုခရစ်တော်၏ ကောင်းကင်ဘုံရှင် အဗ္ဗအဘာ (Heavenly Father) သာလျှင်၊ စစ်မှန်သော တစ်ဆူတည်းသော ဘုရား (The One and Only God) ဖြစ်ကြောင်း ဟောပြောရာ၊ ရောမတို့က မိမိတို့၏နတ်ဘုရားများကို စော်ကား၍ ဘုန်းတော်ကြီး Valentine ကို ဖမ်းဆီး၍ထောင်ချသည်ဟု ပြောကြသည်။

ဘုန်းတော်ကြီး Valentine သည် အကျဉ်းထောင်ထဲတွင် ရှိနေစဉ် ခရစ်ယာန်သာသနာအမှုကို ထောင်တွင်း၌ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သည်။ ထောင်မှူးများ၊ အစောင့်အကြပ်များကို ဟောပြောသက်သေခံသည်။ စိတ်ထားကောင်းသော အစောင့်တစ်ဦးသည် မျက်မမြင် မိန်းကလေးတစ်ယောက်ကို မွေးထားပါသည်။ ထိုသူသည် ဘုန်းတော်ကြီး Valentine အား၊ စစ်မှန်သောဘုရားသည် သူ၏သမီးငယ်ကို ကူညီမစနိုင်မလားဟုမေးခဲ့၏။ ဘုန်းတော်ကြီး Valentine လည်း ကူညီမစနိုင်ကြောင်း ပြောပြပြီး၊ မိန်းကလေးငယ်အတွက် အထူးဆုတောင်းရာ မျက်စိအလင်းပြန်ရသည်။သူမ၏ အိမ်သူအိမ်သားအားလုံး၊ လူပေါင်း၄၆ ဦး ယေရှုခရစ်တော်ကို ယုံကြည်၍ နှစ်ခြင်းမင်္ဂလာခံယူသည်။ ဘုန်းတော်ကြီး Valentine သည် ထောင်ထဲမှာ ချက်ခြင်း ဘုရားရှင်ကို ချီးမွမ်းသည်။ လူအများ ဆက်လက်၍ ပြောင်းလဲကာ ခရစ်ယာန်ဖြစ်သွားကြောင်း ဘုရင်ခံ ကြားသိသောအခါ အမျက်ဒေါသမာန်ထွက်ပြီး၊ ဘုန်းတော်ကြီး Valentine ကို ခေါင်းဖြတ်သတ်လိုက်၏။

အချိန်ကာလ ရွေ့လျားလာသည်နှင့်အမျှ စီးပွားရေးက ဘာသာရေးကို တစ်ကျော့ပြန်၍ ခုတုံးလုပ် ဈေးကွက်ဆင်ကာ ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်လာသောကြောင့် St Valentine's Day မှသည် ချစ်သူများကို လက်ထပ်ပေးသော ဘုန်းတော်ကြီး Valentine ကို အစွဲပြုပြီး Valentine Day ချစ်သူများနေ့ အဖြစ် တစ်မူထူးခြား ပြောင်းလဲလာပါသည်။ လက်ထပ်မင်္ဂလာဆောင်နှင်းခြင်းအမှုသည် ဘုရားသခင်၏ ကနဦးအကြံအစည်တော်ဖြစ်၏။

ဘယ်လိုပင်ဖြစ်ပါစေ နှစ်မျိုးလုံး ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို အခြေခံပါသည်။ သို့သော်၊ လောကသားတို့၏ ခေတ်သစ် Valentine Day နှင့် ခရစ်ယာန်တို့၏မေတ္တာ အခြေခံအုတ်မြစ်ကား လုံးဝကွာခြားပါသည်။

ယေရှုခရစ်တော်၏ အဗ္ဗအဘကို ချစ်ကြောက်ရိုသေ၍ လောကီသားအပေါင်းအပေါ် ထားသော ကျေးဇူးဂရုဏာမေတ္တာမှာ တစ်ဘက်သတ်မေတ္တာပေးဆပ်လိုသောမေတ္တာဖြစ်သည်။ရှင်ယောဟန်၁၅း၁၃ တွင် “ကိုယ်အဆွေတို့အဘို့အလိုငှါ ကိုယ်အသက်ကိုစွန့်ခြင်း မေတ္တာထက်သာ၍မြတ်သောမေတ္တာသည် အဘယ်သူ၌မျှမရှိ” ဟု ခရစ်တော် ပြောထားသည့်အတိုင်း အမြတ်ဆုံးသော မေတ္တာကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်တွင် အသွေးတော်သွန်း၍ အသက်တော်ကိုစွန့်ကာ သာဓကပြခဲ့၏။

ဘုန်းတော်ကြီး Valentine သည် ဘုရားသခင်ကိုချစ်၍ ပညတ်တော်အတိုင်းလိုက်လျှောက်ကာ ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှု အမျိုးမျိုးကြားမှ လူများကို ချစ်၍ ကိုယ်ကျိုးစွန့်သော မေတ္တာဖြင့် မိမိ၏ အသက်အန္တရာယ်ကိုပင် ပခါနမထားဘဲ ကယ်တင်ခြင်းတရားကို ဟောပြောသက်သေခံခဲ့၏။

လောကီသားများ၏မေတ္တာသည်ကား အပေးအယူ၊ အသွားအပြန်နှင့် အတိုင်းအတာ ရှိတတ်ပါသည်။ ထို့ပြင် လောဘရမက်၊ တဏှာရာဂ၊ စည်းစိမ်ချမ်းသာ၊ ခန္ဓာဂူပ၊ အာရုံငါးပါး၊ သွေးသားဆန္ဒ ... စသည်တို့အပေါ် မူတည်နေ၍၊ ထင်မှတ်ထားသည်ထက် လျော့နည်းသွားလျှင်၊ မေတ္တာပျက်တတ်ပါသည်။ သဲပေါ်တွင် ဆောက်ထားသည့် အိမ်ကဲ့သို့ အခြေမခိုင် ပြုလဲလွယ်သည့်မေတ္တာမျိုး ဖြစ်သည့်အပြင်၊ ရယူပိုင်ဆိုင်လိုမှုက အားသာနေတတ်ပါသည်။

လောကီသားအပေါင်းတို့အား “ ငါသည် သင်တို့ကိုချစ်သည် နည်းတူ၊ သင်တို့သည် အချင်းချင်း ချစ်ကြလော့” ဟု ခရစ်တော် ပညတ်ခဲ့သော်လည်း ထိုလမ်းစဉ်ကိုမလိုက်နိုင်။ လိုက်လျှောက်သောသူ ရှိပေ သော်ငြားလည်း အလွန်နည်းပါး၏။

ခရစ်တော်သည် ဆက်လက်၍ “ သင်တို့သည် အချင်းချင်း ချစ်ကြလျှင်၊ လူအပေါင်းတို့သည် ထိုမေတ္တာကို ထောက်၍ သင်တို့သည် ငါ၏တပည့် ဖြစ်သည်ကို သိကြလိမ့်မည်” ဟု မိန့်တော်မူခဲ့၏။

ခရစ်တော်၏ တပည့်တော်များ အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထားရှိရမည့် ချစ်ခြင်းမေတ္တာသည် လောကီသားများကဲ့သို့ မဟုတ်။ ထို့ပြင် လင်နှင့်မယား၊ ညီအစ်ကိုမောင်နှမ၊ မိသားစုဆွေစဉ်မျိုးနွယ်၊ သူ ငယ်ချင်းမိတ်ဆွေ အပေါ်ထားရမည့် ချစ်ခြင်းမေတ္တာနှင့်လည်း ကွာခြားပါ၏။

တပည့်တော်တို့သည်ကား ... သင်တို့၏ ရန်သူတို့ကို ချစ်ကြလော့။ သင်တို့ကို ကျိန်ဆဲသော သူတို့အား မေတ္တာပို့ကြလော့။ သင်တို့ကို မုန်းသောသူတို့အား ကျေးဇူးပြုကြလော့။ သင်တို့ကို နှောင့် ရှက်ညှဉ်းဆဲသော သူတို့အား ဘုရားသခင်ကို ဆုတောင်းကြလော့။ တပည့်တော်တို့၏ ချစ်ခြင်းမေတ္တာ သည် ရယူပိုင်ဆိုင်လိုခြင်းထက် အသက်ကိုပင် လည်စင်းခံမည့် ကိုယ်ကျိုးစွန့်သောမေတ္တာ ဖြစ်သည်။

Valentine Day တွင် သင်၏ခင်ပွန်း သို့မဟုတ် သင်၏ချစ်သူထံမှ အနီရောင်နှင့်ဆီပန်းများ သော်ငှား၊ အဖိုးတန်လက်ဝတ်ရတနာသော်ငှား၊ ချိုချင်သကြားလုံးသော်ငှား လက်ခံရရှိခဲ့ပါလျှင်၊ စိတ်ကူး ယဉ်အချစ်ထက် ဘုရားသခင်၏မေတ္တာတော်နှင့် သခင်ယေရှု၏ကျေးဇူးတော်ကို အစဉ်သတိရအောက်မေ့ လျက်၊ အသက်ကို စတေးသွားသော ခရစ်ယာန်မာတုရကြီး St Valentine ကို စံပြထား၍၊ သခင်ယေရှု ခရစ်တော်၏ တပည့်တော်များအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်ကြပါစို့။ အာမင်။



သခင်ဘုရား သိမှတ်တော်မူသောသူ အဖြစ်သို့ ...

“ သမင်ဒရယ်သည် ရေစီးသောချောင်းကို တောင့်တသကဲ့သို့ အကျွန်ုပ်တို့ညာဉ်သည်ကိုယ်တော် ကို တောင့်တပါသည်ဘုရား” (ဆာ၊ ၄၂:၁-၂) ဆိုသကဲ့သို့ ရှေးကာလက သန့်ရှင်းသူများ ဖြစ်ကြသော ယုံကြည်သူ ဘိုးဘေးများတို့၏ အသက်တာကို အနီးကပ် လေ့လာလျှင်၊ ဘုရားသခင်အပေါ် တောင့်တ စိတ်ပြင်းပြ၍ နှုတ်ကပတ်တော်ကို ဆာငတ်မွတ်သိပ်သော စိတ်ဆန္ဒအရှိန်အဟုန် လွန်စွာကြီးမားကြောင်း ကို ခံစားသိရပါ၏။ နေ့ည အချိန်အခါမရွေး ညည်းတွားမြည်တမ်းလျက် ဆုတောင်းပြီး ဘုရားကို ရှာဖွေ ကြသည်။ အလိုတော်ကိုဝန်ခံ၍ သမ္မာတရားနှင့်အညီ လိုက်လျှောက်ကြပါသည်။

ထိုသူတို့၏ အသက်တာမှာ ဘုရားသခင်အား တောင့်တခဲ့ကြရာတွင်၊ ခေတ်ကာလကို အရေး မစိုက်၊ လောကီရေးရာကို ဦးစားမပေး၊ ဘုရားသခင်ကို ရှာရကျိုး အချိန်ကုန်ရကျိုး နပ်ပြီမို့၊ ကျေးဇူးတော် ကရုဏာတော် ကောင်းကြီးမင်္ဂလာများနှင့် ပတ်ရစ်လျက်၊ ကောင်းသောအရာများနှင့် ရောင့်ရဲလျက်ရှိပြီး ကျေနပ်အားရခြင်းကို တွေ့ရပါသည်။

သန့်ရှင်းသူ ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ၏ အသက်တာတွင်၊ သူတို့သည် မိသားစုနှင့် မိတ်ဆွေ အသိုက်အဝန်း၏ အသိအမှတ်ပြုခြင်း မခံရပါ။ သူတို့၏အမည်ကို လူတို့လည်း မသိကြပါ။ သူတို့၏ဘဝကို စိတ်စေတနာ အလျောက် ကိုယ်ကျိုးစွန့်၍ ပေးဆပ်သော်လည်း ထိုအမှုများအတွက် ဂုဏ်ပြုချီးကျူးခြင်း နှင့် ကျေးဇူးတုန့်ပြန်မှုကိုပင် မရခဲ့ကြပါ။ သို့သော်ငြားလည်း ဘုရားသခင်သည် သူတို့၏ သစ္စာရှိခြင်း နှင့် အနစ်နာခံခြင်း အမှုများကို သိမှတ်တော်မူ၏။

“ သခင်ဘုရား သိမှတ်တော်မူသောသူဖြစ်ခြင်းငှာ စေတနာစိတ်ရှိ၍ ကြိုးစားအားထုတ်ကြရန်” (၂ ကော၊ ၅:၉) ကျမ်းပိုဒ်က ဖော်ပြထားပါ၏။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်ရှင်အား ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် လက်ခံ ထားပြီး အသက်တာတစ်ခုလုံးကို ကိုယ်တော်ရှင်အတွက် အစေခံရန် ဆက်ကပ်အပ်နှံ ထားပြီးဖြစ်ပါလျှင်၊ (ဟေပြုဝေးဒ်)အရ “ ဘုရားသခင်၏စိတ်တော်နှင့်တွေ့လိမ့်မည်” ။ ထိုသို့ ကိုယ်တော်ရှင်၏ စိတ်တော်နှင့် တွေ့၍ နှစ်သက်ခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် ဆုလဒ်ပင် ဖြစ်သည်။ အကြောင်းမူကား လူအပေါင်းတို့၏ ချီးကျူးသဘာ ပေးခြင်းထက် ဘုရားရှင်၏ နှစ်သက်တော်မူခြင်းကို ခံစားရခြင်းသည် သာ၍ချိုမြိန်ကာ ကျေနပ်အားရဖွယ် ရှိပေ၏။

ကနဦးရေးအသင်းတော်များရှိ ယုံကြည်သူ ယုဒလူများသည် ညှဉ်းပမ်းနှိပ်စက်ခြင်း ခံရသကဲ့သို့ ခရစ်ယာန်ဘာသာသည် ညှဉ်းဆဲခြင်းအမျိုးမျိုး ခံခဲ့ရပါသည်။ “ ခရစ်တော် ယေရှုအားဖြင့် ... ခပ်သိမ်း သောကျေးဇူးကို ပြုတော်မူသော ဘုရားသခင်သည် ခဏဆင်းရဲခံပြီးသော သင်တို့ကို စုံလင်၊ တည်ကြည်၊ ခိုင်ခံ့၊ မြဲမြံစေ တော်မူမည်” ဟု (၁ ပေ၊ ၅:၁၀) တွင် ရှင်ပေတရုက ဆုတောင်းပေးခဲ့သည်။

သို့ဖြစ်၍၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်ရှင်အား ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်း အမျိုး မျိုးခံရ၍ ပူဆွေးဝမ်းနည်းနေလျက်ပင်၊ ခရစ်တော်နောက်သို့ လိုက်မြဲလိုက်မည်ဟု သန္နိဋ္ဌာန်ချနိုင်ရမည်။ ကိုယ်တော်ရှင်အား စွန့်လွှတ်ရန် ငြင်းဆန်နိုင်ရမည်။ ချီးမွမ်းကြွေးကြော်၍ ဆုတောင်းနိုင်ရမည်။ ကိုးကွယ် ခြင်းဝတ်ကို အမြဲပြုနိုင်ရမည်။

ဤသို့ ခေတ်အဆက်ဆက်၌၊ ယုံကြည်သူ အများတို့သည် နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခြင်း အမျိုးမျိုး ခံရ သော်ငှား၊ ထောင်တွင်အကျဉ်းခံရသော်ငှား၊ သတ်ဖြတ်ကွပ်မျက်ခံရသော်ငှား၊ သူတို့၏စိတ်သည် အဆုံး တိုင်အောင်တည်ကြည်လျက်ရှိသည့်အပြင်၊ ကောင်းသောအကျင့်စကားများအားဖြင့်လည်း ယုံကြည်ခြင်း တရားကို ဟောပြောသက်သေခံ၍ မျိုးစေ့ကြံဖြန့်ခဲ့ကြပါသည်။

ခရစ်တော်၏အသွေးတော်သည် အပြစ်ဖြေလွှတ်တော်မူရာ ဖြစ်သကဲ့သို့ မာတုရတို့၏အသွေးစက် များသည် အသင်းတော်၏ မျိုးစေ့များ ဖြစ်သည်။

ယနေ့တွင်၊ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းရှိ ညှဉ်းဆဲခံ အသင်းတော်များ အတွက်သာမက၊ ညှဉ်းပမ်းနှိပ်စက်ခံ နေရသော ခရစ်ယာန်အများအတွက် ခွန်အားရရှိရန် ကမ္ဘာအဝှမ်း အထူးဆုတောင်းနေကြပါသည်။

- ခရစ်တော်အကြောင်း မဟောပြော၊ မဝေငှာ၊ ဟုပြောနားထားသော နိုင်ငံများတွင် လျှို့ဝှက်စွာ ဝတ်ပြုကိုးကွယ်နေကြရသော ယုံကြည်သူများ၏ လုံခြုံရေး၊ ယုံကြည်မှု ထိန်းထားနိုင်ရေး။
- ဝမ်းမြောက်ဖွယ် သတင်းကြောင့် အကျဉ်းချ ခံနေကြရသော ယုံကြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေး၊ သည်းခံနိုင်စွမ်းနှင့် စိတ်ဝိညာဉ်ခွန်အားရစေရေး။
- မာတုရသေခြင်းကို ခံယူသွားသူများနှင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစု ဆွေမျိုးများအတွက် ဘုရားရှင်ထံ တော်ပါးမှ နှစ်သိမ့်မှုခွန်အားရရှိရေး ... စသည်တို့ကို ကျွန်ုပ်တို့ ဆုတောင်းခြင်းဖြင့် ယုံကြည်သူ အချင်းချင်းတို့အား သခင်ဘုရား သိမှတ်တော်မူသောသူများအဖြစ်သို့ ဘုရားရှင်၏ ရှေ့တော်မှောက် သို့ အတူတကွ ဆောင်သွင်းကြပါစို့။ အာမင်။ ။

မဆိုရှယ် (မော်တင်လိန်း)